
Zápis 

z 1. schůze podvýboru pro ekonomiku ve zdravotnictví, zdravotní pojištění 

a lékovou politiku 

konané dne 3. února 2011 

 
 

 

Přítomni: Jan Florián, Martin Gregora, Jaroslav Krákora, Alfréd Michalík, Jiří Rusnok, Jiří 

Skalický, Igor Svoják, Jiří Štětina, Tomáš Úlehla, za Ministerstvo zdravotnictví náměstek P. 

Nosek. Za Státní ústav pro kontrolu léčiv ředitel Martin Beneš.  

Omluveni:  Jana Kaslová, Kateřina Konečná, Vít Němeček. 

 

Schůzi podvýboru zahájil ve 14.00 hodin jeho předseda posl. Igor Svoják,  který 

přivítal přítomné poslance i zástupce Ministerstva zdravotnictví.  

 

Hlasováním se poslanci usnesli, že je jednání podvýboru veřejné.  

V hlasování poslanci schválili návrh programu podvýboru. 

 

 Uvedl, že každé jednání podvýboru bude zaměřeno na určitou oblast – nyní léková 

politika, další podvýbor se bude zabývat záležitostí zdravotních pojišťoven a dále pak 

investiční politikou ve zdravotnictví.  

 

Předseda podvýboru uvedl 3. bod – Informaci Státního ústavu pro kontrolu léčiv 

k problematice úhrad a revizí.  

Ředitel SÚKLu Martin Beneš přednesl obsáhlou zprávu k problematice úhrad a revizí 

-    výdaje na zdravotní péči v ČR – srovnání cen,  

- výdaje zdravotního pojištění, 

- cíle cenové a úhradové regulace,  

- finanční úspory plynoucí z revize cen a z revizí úhrad, 

- plán revize 2011,  

- legislativní požadavky vs. praxe, 

- specifické problémy,  

- hrozby – blokování SR, vyhýbání se revizi, málo dynamizujících prvků, ukončení 

dodávek, odsunutí uvádění přípravku na trh v ČR,  

- možnost praktického řešení (viz prezentace) 

 

Náměstek Petr Nosek konstatoval, že zpráva byla zpracována objektivně, ukazuje stav 

v jakém se v procesu revizí nacházíme; řadu technických a procesních věcí řeší novela 48, 

která je předkládána vládě; příprava zákona o stanovení cen a úhrad léčiv, do konce roku – 

nová cenotvorba; 

 

Posl. Svoják poděkoval za obsáhlou informaci a otevřel rozpravu, do které se přihlásili 

poslanec Štětina – ke kurzu nákupu léků, revizí léků, lhůtě na odvolání a změně hodnot ceny 

léků; dále posl. Krákora k činnosti SÚKLu, posl. Michalík – k nákladovým a vývojovým 

trendům, zvýšení využití generik, lékárny ve Švédsku. Poslanec Svoják informoval o 

připravované novele zákona o omamných a psychotropních látkách. 

Dále v rozpravě vystoupil posl. Gregora – k překupování léků od nás jinam; posl. 

Krákora – informace o zdravotnictví ve Švédsku (lékárny, sociální a rehabilitační politika). 



Náměstek P. Nosek – paralelní vývoz (v ČR nejsou nejdražší léky v EU, kdyby tomu 

tak bylo, paral. vývoz by tu nebyl); celkové náklady – objem prostředků zdravotního 

pojištění; vítá záležitost řešení problémů lékové politiky. 

 

Poslankyně S. Marková upozornila na to, že je potřeba se ptát, kolik co stojí pacienta, 

protože pro lidi je důležité, kolik doplatí v lékárnách. Dále vystoupil posl. Gregora – ke 

snížení spoluúčasti pacienta; posl. Janek – léčení podle „firem“ a posl. Štětina (odborné 

společnosti musí zasahovat, ale ekonomicky a ne tak, aby to vyhovovalo farmaceutickým 

společnostem).  

Ředitel M. Beneš a náměstek P. Nosek v průběhu rozpravy odpovídali na otázky 

poslanců. 

 

Hlasování o usnesení – Podvýbor bere na vědomí informaci Státní ústavu pro kontrolu 

léčiv k problematice úhrad a revizí. Všichni pro.   

 

K bodu 4 – Různé vystoupili:  

Ing. J. Graf (ČLK) k platbě léků, Mgr. M. Hampel k problematice dopadu cenových a 

úhradových revizí léčiv na ekonomiku veřejných lékáren a PharmDr. Havlíček (Česká 

lékárnická komora) – doplnění k prezentaci Mgr. Hampela a ke spoluúčasti pacientů. Poté 

následovala reakce M. Beneše – distribuční paradox. 

 

 

Poté posl. Svoják schůzi podvýboru ukončil s tím, že termín další schůze bude 

poslední týden v březnu nebo první týden v dubnu. 

 

Schůze skončila v 16.20 hodin 

 

 

 

             Igor Svoják 

        předseda podvýboru 


